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Inleiding 
Dit document beschrijft de voorgenomen activiteiten van het bestuur en commissies in 2024. Het 

bevat geen uitgebreide evaluatie van 2023 maar wel de aanleiding voor een activiteit. Met diverse 

commissies zijn de wensen van het bestuur besproken en gezamenlijk de activiteiten bepaald.  

Het jaarplan 2024 is het 4e jaar in het kader van het Meer Jaren Beleidsplan 2020-2024. De gezette 

stip op de horizon verlangt ambitieuze activiteiten die wij alleen in samenwerking met de 

verenigingen, NOC*NSF en organisaties binnen en buiten het schermen waar kunnen maken. Het 

bestuur bedankt iedereen die een bijdrage heeft geleverd in de discussies, ideeën heeft aangedragen 

en uitvoering van activiteiten ondersteund. 

Naast de in dit jaarplan benoemde activiteiten worden ook andere activiteiten uitgevoerd in 

schermend Nederland. Dit betreft activiteiten die door verenigingen worden georganiseerd, al dan 

niet ondersteund door de KNAS. 
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Algemeen  
 

In 2023 zijn Timon Hagen en Sonja Lendi teruggetreden uit het bestuur. Ynet van der Veen nam de 

portefeuille Topsport zich. KNAS zoekt op dit moment naar een geschikte secretaris en zal in 2024 op 

zoek gaan naar een opvolger voor Leon Pijnappel die begin 2025 zijn termijnen als bestuurslid van de 

KNAS heeft volgemaakt. In de commissies zijn de nodige personele wisselingen geweest en nieuwe 

leden toegetreden. Het bestuur kijkt uit naar de samenwerking met alle enthousiaste mensen die het 

schermen in 2024 vooruit willen helpen.  

In 2024 zijn de Olympische en Paralympische Spelen in Parijs. KNAS hoopt dat voor beide 

evenementen schermers zich zullen plaatsen.  

Eind 2023 verwacht de KNAS de resultaten te hebben van het Topsport Cultuuronderzoek. Hiermee 

zullen we in 2024 aan de slag gaan. Net als met de verbeterpunten op gebied van Integriteit onder 

leiding van onze integriteitsmanager Wouter Ypma.   

Samenstelling bestuur 
De termijnen van de bestuurders zijn volgens het nieuwe schema dat tijdens de vorige ALV is 
aangenomen als volgt: 
 
Voorzitter Leon Pijnappel: voorjaar 2021 tot voorjaar 2025, zitting in bestuur maximaal voorjaar 2026 
Secretaris YV: voorjaar 2022 tot voorjaar 2026, max tot voorjaar 2034 
Topsport YV: voorjaar 2022 tot voorjaar 2026, max tot voorjaar 2034 
Penningmeester PM: zomer 2019 tot voorjaar 2023, max tot voorjaar 2032 
Wedstrijdsport: Vacature 
Breedtesport JWL: voorjaar 2022 tot voorjaar 2023, max tot voorjaar 2034 
PR en marketing: Vacature  
 

 
 

De bondsorganisatie  
Het bondsbureau ondersteunt de bestuurders met de dagelijkse zaken en voorziet hen van adviezen. 
Gezien de beperkte capaciteit moeten KNAS-bestuurders veel werk zelf uitvoeren en blijft er weinig 
tijd voor beleidsmatige zaken en het onderhouden van belangrijke contacten in de sportwereld. Om 
hen te ontlasten wil KNAS de bondsorganisatie verder uitbreiden.   
 
De directeur is een belangrijke factor in de continuïteit van de organisatie van de KNAS. Hij heeft 
zitting in de NOC*NSF werkgroep Middelenverdeling en vertegenwoordigt hierin kleinere bonden. 
NOC*NSF stimuleert professionalisering van bondsorganisaties. Ineke de Graaf is enkele uren per 
week beschikbaar om schermverenigingen te helpen bij hun ontwikkeling d.m.v. inzet van het 
Sportakkoord 2 en Rabo Clubsupport en Ashley Ophorst is in 2023 in dienst getreden voor 
ondersteuning en projecten.  
 
De KNAS heeft een samenwerkingsovereenkomst met de NTTB die veel ondersteunende 
werkzaamheden verricht op het bondsbureau.  
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PR en marketing  
 

Inleiding    

Het is één van de taken van de schermbond om informatie over de schermsport te verstrekken. Die 
informatie moet relevant zijn, makkelijk te vinden, betrouwbaar, toegankelijk, interessant en 
eventueel onderhoudend. Ook voor niet-leden moet informatie beschikbaar en toegankelijk zijn. Dit 
betekent voor ons dat we vooral online zichtbaar moeten zijn. Wij willen onze zichtbaarheid 
verbeteren komend jaar. 
 
Voor het vergroten van de aanwezigheid van de schermsport op het nationale toneel, is het belangrijk 
dat er regelmatig, veel en aantrekkelijk gecommuniceerd wordt vanuit de schermbond. Ook in het 
kader van het vergroten van de betrokkenheid van haar leden is het belangrijk dat de KNAS zichtbaar 
is. En natuurlijk willen we onze successen vieren, en onze ambities uitdragen. 
 
Om de boodschap consistent te laten zijn zal er in 2024 worden nagedacht over een communicatie-
strategie. Er zal worden uitgezocht wat ‘ons verhaal’ is. Wat zijn onze kernwaarden, wat past bij ons. 
Op dit moment wordt hierover ook al nagedacht door bureau Speco (Sport en communicatie, van de 
Hogeschool Tilburg). Zij doen dit in het kader van de sponsor-propositie die ze voor ons zullen 
opstellen.  
 
De ALV heeft in mei 2023 toestemming gegeven om een bedrag van € 10.000,00 te gebruiken voor het 
verbeteren van de huidige website en/of het opzetten van een nieuwe website. De PR commissie heeft 
een opdracht hiertoe uitgezet. Het is de bedoeling dat de nieuwe website ‘live’ gaat, voor de 
Olympische Spelen in augustus 2024. 
 
De ALV heeft in mei 2023 ook toestemming gegeven om een bedrag van € 3.000,00 te gebruiken voor 
het maken van een promotiefilm. Dit was een idee van schermclub Den Bosch. 
 

De PR commissie  
De PR-commissie bestaat op dit moment uit de volgende leden: 
 
Ashley Ophorst, voorzitter 
Jayantee Asman 
Julius Wagenaar 
Raul Lenderink 
Sonja Lendi 
Paul Water (webmaster) 
 
Michiel Uitdehaag ontwikkelt momenteel een nieuwe website voor de KNAS.  
 
Zij houden met elkaar de belangrijkste gebeurtenissen in de gaten, en doen daar verslag van. De taken 
zijn in principe onderling verdeeld, maar er zijn ook backups afgesproken. De belangrijkste manieren 
om informatie te verspreiden zijn: 

- Website van de KNAS 
- Instagram 
- Facebook  
- Twitter 
- Tiktok 
- Kranten 
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- Radio, tv en teletekst 
- Youtube kanaal 
- Linkedin 
- Livestreams  

 
Ook het technisch onderhoud van de website wordt als haar taak gezien door de commissie.  
   

Werven van content   
Om meer aansprekende verhalen te kunnen vertellen, willen we onze leden graag betrekken bij de 
aanlevering van de content.  
 
Door meer samen te werken met onze topsporters en talenten kunnen “insider” verhalen verteld 
worden en kunnen grote toernooien gevolgd worden.  Door hun te stimuleren het account van de 
KNAS te taggen in hun uitingen, kunnen deze berichten gemakkelijker gedeeld worden.  
   
Ook verenigingen en trainers kunnen via onze kanalen over de schermsport vertellen en hun inzichten 
delen met anderen die betrokken zijn bij onze sport.   
  
Ook vrijwilligers die voor losse projecten ingezet willen worden zijn altijd welkom. We denken hierbij 
aan stukken schrijven voor de nieuwsbrief en het verzorgen van (commentaar bij de) livestreams bij 
belangrijke toernooien.    
 

Door samenwerking met de fotografen van de lokale organisaties bij grote toernooien kunnen foto’s 
van betere kwaliteit beschikbaar komen voor Instagram en voor later gebruik, zoals in persberichten. 
Er is actief contact met fotografen die foto’s aan kunnen leveren. Er zijn in Nederland meerdere 
schermers die het fotograferen van schermacties als hobby hebben, en bereid gevonden zijn om hun 
foto’s te delen.   
   
Toernooien  

Binnen het schermen zijn er vier Nederlandse Kampioenschappen: jeugd, senioren, veteranen en 
equipe. De NK’s voor de jeugd en voor senioren zijn hiervan de grotere toernooien, waarvoor binnen 
het schermen ook de meeste belangstelling bestaat. De PR Commissie zal bij deze toernooien de lokale 
vereniging toegang geven tot Instagram zodat er sneller berichten gedeeld kunnen worden. Zelf zal de 
commissie aanwezig zijn om een persbericht ter versturen bij het sluiten van de finales, onder andere 
ten behoeve van NOS Teletekst.    
   
Livestreams zijn steeds gebruikelijker. Ook de KNAS zal vaker livestreams inzetten.  
   
KNAS Website (www.knas.nl)    
De website wordt regelmatig voorzien van nieuwe inhoud, maar is aan vernieuwing toe. In 2024 zal 
een vernieuwing van de website doorgezet worden. De voornaamste doelen die we willen bereiken 
zijn verbetering van het onderhoudsgemak, betere vindbaarheid van informatie, en een 
aansprekender uiterlijk. Tijdens de vernieuwing zal kritisch worden gekeken naar de huidige informatie 
en categorisatie van de onderwerpen. Ook zal de website verdeeld worden in een openbaar deel voor 
geïnteresseerden en een afgeschermd deel voor leden.   
        
Facebook (www.facebook.com/Schermbond)    
De KNAS Facebook pagina heeft momenteel 1300 volgers, iets meer dan vorig jaar. Facebook wordt 
gebruikt om berichten die op de website staan te versterken.  

http://www.knas.nl/
http://www.facebook.com/Schermbond
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Het beleid en bijhouden van Facebook zal op de huidige voet worden voortgezet. We streven naar een 
verdere toename van het aantal volgers.    
    
Nieuwsbrief    
De frequentie van de nieuwsbrief zal waarschijnlijk niet vaker dan twee-maandelijks blijven. Hopelijk 
kunnen we daarin komend jaar ook berichten van/met/over onze sponsoren publiceren. Onderwerpen 
die we blijven publiceren zijn diepte-interviews met onze topsporters en 
aankomende reglementswijzigingen. Voor elke doelgroep, van clubschermer tot topschermer, van 
jeugd tot veteraan, zal in de loop van het jaar een aantal berichten verschijnen die specifiek voor hen 
van belang zijn.  
Mailchimp wordt niet meer gebruikt, dit was niet AVG proof.     
    
YouTube (https://www.youtube.com/channel/UCTElxkiuymcnz2kYweYzpNw/)   
Het YouTube kanaal is in 2020 opgezet met als doel het livestreamen van de NK Senioren in dat jaar. 
In 2023 zijn meerdere evenementen via de livestream te volgen geweest. Er zijn sponsoren geweest 
die dit mogelijk hebben gemaakt. Ook in 2024 zullen we weer livestreams gebruiken bij grote 
toernooien. Daarnaast kan het kanaal ingezet worden om webinars en openbare vergaderingen te 
delen.  
 
Instagram (www.instagram.com/schermbond/)    
In 2019 is een Instagram account aangemaakt voor de KNAS dat nu 817 volgers heeft. In 2022 had het 
640 volgers, en in 2021 waren dat er 550.  
 
Het plaatsen van aangeleverde foto’s gebeurt onder redactie van de PR Commissie. We streven naar 
een substantiële toename van het aantal volgers op Instagram. Onder andere door actieve promotie 
in de andere kanalen.    
 
Bij EK’s en WK’s zijn er via de officiële fotografen vaak goede foto’s te verkrijgen, maar bij andere 
toernooien moet er meer aan werving gedaan worden om een regelmatige aanvoer van content te 
krijgen. Bij het NK Senioren heeft de lokale vereniging toegang gekregen tot het Instagram account, 
zodat zij content konden plaatsen. Dit heeft tot goede content geleid die tijdig beschikbaar kwam.  
 
Linkedin 
We hebben toegang tot Linkedin maar zijn er nog niet helemaal over uit wat voor soort berichten daar 
het beste geplaatst kunnen worden. 
 
Twitter 
Met de Olympische Spelen voor de deur is het belangrijk om ook dit medium meer te gaan gebruiken 
komend jaar.  
 
Persberichten (https://www.knas.nl/node/1235)   
Bij belangrijke toernooien wordt vooraf een persbericht uitgestuurd naar de relevante media. Het gaat 
hier bijvoorbeeld om EK’s en WK’s (Senioren en Jeugd) en NK Senioren, maar ook om 
kwalificatietoernooien voor de Olympische Spelen. Voor deze toernooien zal de PR Commissie stand-
by staan om bij een goed resultaat van een Nederlandse schermer snel te kunnen verwerken, zodat de 
resultaten tijdig verspreid kunnen worden.   
 

 

  

https://www.youtube.com/channel/UCTElxkiuymcnz2kYweYzpNw/
http://www.instagram.com/schermbond/
https://www.knas.nl/node/1235
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Wedstrijd, Ondersteuning en Ranglijsten (WOR) 
De commissie is in 2023 uitgebreid met Lars Kramer, mede organisator van het JPT en Paul van Dam 

mede organisator van de Ferrum Vetes waarmee alle KNAS toernooien vertegenwoordigd zijn. 

Voor het eerst is een bijeenkomst georganiseerd met vertegenwoordigers van alle toernooi 

organisaties. Hier werd veel kennis uitgewisseld en zijn er ideeën besproken ter verbetering van de 

deelname. Ook de doorstroom van schermers, van JPT naar NK’s en verder, zou verbeterd moeten 

worden. Hiertoe hebben Daniel Nivard en Alexander Moraru een voorstel gedaan, de “toernooi 

pyramide”  en werken die verder uit. Het doel is om in 2024 dit te concretiseren en waar mogelijk op 

een organische wijze te implementeren. 

Opleidingscommissie schermleraar 
De commissie is in 2023 gestart met de schermopleiding nivo 3. Deze opleiding zal medio 2024 

worden afgerond met een examen. 

Ook werd gestart met het programma FlowSparks, een e-learning omgeving, waarmee we de 

opleiding beter kunnen volgen. Dit programma wordt ook ingezet door 12 andere bonden waaronder 

de NTTB. Het NOC*NSF ondersteund de inhoud ook met sport generieke cursussen waar wij komend 

jaar naar gaan kijken welke en hoe deze in te zetten in de opleiding. In 2024 gaan we de dan huidige 

modules van deze opleiding invoeren. 

Studenten   
Voor de studentencommissie zal er in 2024 gekeken worden naar kansen om banden aan te halen 
tussen hogere onderwijsinstellingen en lokale (studenten) schermverenigingen. Het achterliggende 
idee is dat een significant deel van onze volwassen schermers zijn begonnen met de sport in hun 
studententijd. Als het lukt om het aandeel jongvolwassenen dat begint met schermen te vergroten, 
dan zal dit naar verwachting een positieve invloed hebben op het aantal seniore leden bij 
verenigingen. Hierbij zal er op individuele basis per vereniging gekeken worden wat er wenselijk en 
haalbaar is.  
Daarnaast wil de studenten commissie graag de besturen van de aangesloten studentenverenigingen 
ondersteunen, deze besturen wisselen meestal jaarlijks en de continuïteit en ervaring staan daarmee 
onder druk. Door te fungeren als een laagdrempelige vraagbaak met ervaren studentenbestuurders, 
draaiboeken voor verschillende taken en regelmatige contactmomenten wil de studentencommissie 
de studentenverenigingen op weg helpen.  

 
Rolstoelschermen     
  
Rolstoelschermen (inclusief sporten)  
   
Plannen 2024  
   
Paralympische Spelen Parijs 2024 
In september zal er tijdens de Paralympische spelen gestreden worden om de medailles voor het 
rolstoelschermen. Op dit moment is er één Nederlandse schermster met de ambitie om deel te 
nemen aan deze spelen. Met de beperkte middelen en capaciteit die de commissie rolstoelschermen 
tot haar beschikking heeft willen we haar toch waar mogelijk ondersteunen om deze droom te 
realiseren. 
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Ondersteuning van verenigingen bij het verwerven van middelen en kennis om rolstoelschermen 
te faciliteren.  
Deze ondersteuning zal zowel proactief als reactief zijn. De KNAS en de KNAS Rolstoelcommissie 
zullen werken aan een kenniscentrum waarin informatie verzameld wordt over zaken die 
verenigingen kunnen helpen bij het aanbod van rolstoelschermen. De Rolstoelcommissie zal 
meedenken met verenigingen en helpen met het opzetten van lokale netwerken van andere 
aanbieders van rolstoel- en parasporten. De verenigingen worden actief ondersteund bij het 
verwerven van subsidies bij gemeenten en instellingen die zich bezighouden met “inclusief sporten”. 
Ook komend jaar zal een voorlichtingsbijeenkomst worden georganiseerd op het bondsbureau.  
   
Intensiveren van samenwerking met andere organisaties, zoals NOC*NSF,  
Parasport organisaties en in het bijzonder met de Dutch Wheelchair Fencing Foundation (DWFF).   
     
Opstellen van een module “inclusief sporten”.  
In samenwerking met de commissie opleidingen wordt een module voor de opleiding van 
schermleraren, trainers, scheidsrechters en verenigingsbesturen opgezet over inclusief sporten. 
Hierbij worden ervaringsdeskundigen (schermers, trainers en scheidsrechters) betrokken.  
   
Promoten van de organisatie van rolstoeltoernooien en het organiseren van een rolstoeltoernooi dat 
open is voor alle schermers. Hiertoe zal een projectgroep worden samengesteld, waarbij 
verenigingen waar rolstoelschermen betrokken zijn uitdrukkelijk uitgenodigd zullen worden  
   

• Het ondersteunen van de DWFF bij het uitbrengen van een bid voor een world cup 
toernooi als het DWFF hiertoe besluit.   

 

Veteranen  
  
De veteranencommissie vergadert ongeveer 8 keer per jaar. Op basis van het Veteranen Jaar 2023 
wil de commissie in 2024 de aandacht richten op de volgende activiteiten:  

• Toernooien  
• Internationaal  
• Activeren grote groep “onzichtbare” veteranen  
• Organisatie van Veteranendag  

   
  
Toernooien:  
De Ferrum Vetus-toernooien  blijven nieuwe veteranen schermers trekken en voorzien duidelijk in 
een behoefte. Het streven is de toernooi-data in 2024 tijdig op de Nahouw-kalender te krijgen. 
   
Internationaal:  
Het aantal deelnemers aan het EVF-circuit is nog steeds groeiende.  
Het voornemen om voor internationale titeltoernooien een Chef de Mission toe te wijzen zal één van 
de actiepunten zijn. De wens om de Vet Cup op de EVF-circuit agenda te krijgen blijft bestaan.  
   
Equipewedstrijden:  
Het voornemen om laagdrempelige equipe ontmoetingen tussen verenigingen te organiseren is niet 
goed van de grond gekomen. Voor 2024 zal gekeken worden of dit opnieuw georganiseerd kan 
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worden, waarbij lessen uit 2023 meegenomen worden. Het doel is om hier een jaarlijks evenement 
van te maken.  
   
Activeren grote groep “onzichtbare” veteranen:  
Een grote groep veteranen schermt regelmatig bij een vereniging maar komt nooit op een toernooi. 
Hierin ziet de veteranencommissie een opdracht voor zichzelf om deze schermers te 
enthousiasmeren om ook buiten de vereniging aan toernooien en andere activiteiten deel te nemen.  
   

 

NK-commissie 

Om de organiserende verenigingen van de 4 Nederlandse Kampioenschappen beter te ondersteunen 

is er eind 2023 een NK-commissie (her)opgericht. Deze commissie, met vertegenwoordigers uit de 

scheidsrechters-, materiaal-, PR-, en WOR-commissie heeft als doel de gezamenlijke kennis en 

ervaring van kampioenschappen te bundelen en hiermee de organiserende vereniging te adviseren 

en ondersteunen.  
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Scheidsrechterscommissie   

  
Scheidsrechters   

Begin 2024 wordt er weer scheidsrechters dag gehouden. Een dag om met elkaar te praten en 
ervaringen uit te wisselen.   
Het feit dat per 1-1-2023 de scheidsrechters vergoeding naar 40 euro per dag is gegaan is goed 
ontvangen. Deze vergoeding geldt voor alle toernooien die de KNAS organiseert, dus alle NK’s en 
Ferrum Vetus. Toernooien die door clubs worden georganiseerd kunnen hun eigen vergoedingen 
bepalen.   
Afgelopen jaar zijn er veel jonge scheidsrechters opgeleid. Dit willen we in 2024 verder continueren 
zodat we bij jeugdwedstrijden in elk geval uit een grote poule kunnen kiezen. Deze jonge 
scheidsrechters worden niet veel gezien bij wedstrijden. Als scheidsrechterscommissie gaan we 
aandacht hieraan besteden. Daarnaast moeten we stimuleren dat mensen na hun scherm carrière 
blijven jureren om betrokken te blijven bij hun sport.  
  

Opleiding Scheidsrechters  
Het KNAS-bestuur hecht veel waarde aan goede arbitrage. Een deskundige en objectieve beoordeling 
van de gevechtsgang bevordert de “fair play”.  Dit heeft een omvangrijke taakstelling tot gevolg. Het 
bestuur laat zich daarom adviseren en ondersteunen door de scheidsrechterscommissie.    
De scheidsrechterscommissie zorgt in overleg met het KNAS-bestuur voor:  

• De werving, opleiding, bijscholing en begeleiding van scheidsrechters zodat de KNAS 
kan beschikken over voldoende gekwalificeerde scheidsrechters;  
• Voldoende faciliteiten en voorzieningen voor scheidsrechters;   
• Advies aan en ondersteuning van de toernooiorganisaties bij de werving en inzet van 
scheidsrechters, in het bijzonder bij de KNAS-wedstrijden.  

  
Om de continuïteit en kwaliteit van de arbitrage te verzekeren:  

• Moeten er ieder jaar nieuwe scheidsrechters opgeleid worden;  
• Is een goed gestructureerde begeleiding van de scheidsrechters van groot belang.   

  
  
Scheidsrechtersopleiding  
De opleiding voor de niveaus 1 en 2 is naar mening van de scheidsrechterscommissie primair een 
aangelegenheid voor de individuele verenigingen.   
Het lid van de scheidsrechterscommissie dat verantwoordelijk is voor de opleiding niveaus 1 en 2 
beschrijft voor de verenigingen de eisen van het examen voor deze opleidingen. De omschrijving van 
de opleidingseisen vormen een onderdeel voor de totale opzet voor deze opleidingen.  
Voor niveau 3 wordt een nieuwe opleiding opgezet, welke wel gebaseerd is op de gang van zaken en 
ervaringen in de 3 afgelopen jaren. In het kort:   
De opleiding bestaat uit 4 dagdelen verdeeld over of 4 maanden. Er is o.a. een praktijkgerichte sessie 
gericht op het omgaan met de weerstand van schermers en coaches.  Aan het einde van de opleiding 
volgen een theorie-examen en een praktijkexamen, dat plaats zal vinden op een wedstrijd. De 
scheidsrechterscommissie streeft er naar de opleiding op alle wapens te kunnen aanbieden.   
Er wordt onderzocht of één persoon eindverantwoordelijk kan worden voor het complete traject van 
de opleiding en bij alle sessies aanwezig kan zijn.   
Vanuit het Sportakkoord II is er financiering beschikbaar van €1.800 per opleiding. Dit lijkt 
vooralsnog toereikend.   
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Voor niveau 4 wordt momenteel nagedacht hoe opleiding of promotie tot dit niveau plaats kan 
vinden.  
  
Scheidsrechters begeleiding  
Om scheidsrechters te helpen bij het behouden en verbeteren van het niveau wil de 
scheidsrechterscommissie meer gaan doen aan de begeleiding van scheidsrechters bij wedstrijden. 
Hiertoe kunnen we zowel ervaren Nederlandse scheidsrechters inzetten als gecertificeerde FIE-
scheidsrechters die in Nederland wonen/werken.   
In het kort:   
Begeleidende scheidsrechters zullen bij enkele wedstrijden aanwezig zijn om andere scheidsrechters 
op hun verzoek na een partij of na de wedstrijd van feedback te voorzien.  De KNAS zal de 
reiskostenvergoeding en dagvergoeding voor deze scheidsrechters dragen. De 
scheidsrechterscommissie schat dat de kosten gemiddeld ongeveer € 100 per wedstrijd bedragen.  
Daarnaast wil de scheidsrechterscommissie weer beginnen met scheidsrechterbriefings en debriefing 

voor en na toernooien. Dit is in de coronaperiode minder gedaan, maar voorzag wel in een behoefte. 

 

Verenigingsontwikkeling 

In 2024 gaat de KNAS aan de slag met verenigingsontwikkeling. 

De KNAS werkt al ruim 10 jaar samen met de Nederlandse Tafeltennisbond (NTTB). De NTTB heeft 
sinds 2019 actief ingezet op verenigingsontwikkeling. Hiermee richt zij zich op verenigingen met 
ontwikkelbehoefte, ambitie, energie en commitment/draagvlak om de nodige inspanning te leveren 
om een toekomstbestendige vereniging te worden. Bij de uitvoering van verenigingsontwikkeling is 
veel gebruik gemaakt van Sportakkoord I. Op de ALV van de KNAS voorjaar 2023 heeft Marthijn van 
der Wal (NTTB) een presentatie gegeven. Hierin heeft hij aangegeven dat sterke verenigingen het 
fundament zijn van de sport. Hij heeft een aantal resultaten genoemd, waaronder trajectbegeleiding 
op het gebied van Verenigingsontwikkeling (bestuurlijk) en werving opvang en behoud van met name 
jeugdleden, het opleiden van ca 100 cursisten tot Tafeltennistrainer niveau 2, diverse workshops en 
bijscholingen. 

Inmiddels is Sportakkoord II gestart. Dit is in hoofdlijnen een voorzetting van Sportakkoord I. Dit 
Sportakkoord loopt tot en met 2026. 

Van oktober 2023 tot en met 2025 gaat de KNAS een inhaalslag maken. De reeds opgedane expertise 
van de NTTB is hiervoor beschikbaar. 

Ineke de Graaf zal dit project coördineren. Zij is actief als Coördinator Verenigingsontwikkeling bij de 
NTTB. Zij gaat zich hiervoor nu ook bij de KNAS inzetten. Zij zal zich richten op het 
toekomstbestending maken van schermverenigingen en helpen om de weg te vinden naar bij de 
vereniging passende ondersteuning. Hierbij kan in veel gevallen gebruik gemaakt worden van de 
mogelijkheden die Sportakkoord II biedt. Het gaat hier dan zowel om (1) sportgenerieke 
ondersteuning (met ook mogelijkheden via Rabo Clubsupport), (2) sportspecifieke ondersteuning 
(o.a. opleidingen van de KNAS en werving opvang en behoud begeleidingstrajecten) en (3) 
aansluiting van de verenigingen bij lokale Sportakkoorden. 

Financiering 
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De KNAS heeft samen met de NTTB een subsidieplan ingediend in het kader van Versterken 
Sportbonden. Deze subsidieaanvraag is goedgekeurd. 

Dit betekent dat er capaciteit gecreëerd is om van oktober 2023 tot en met december 2025 ook 
binnen de KNAS aan de slag te gaan met verenigingsontwikkeling. 

 

Topsport en Talentontwikkeling bij de KNAS 
 

Inleiding  

Onder topsport wordt bij de KNAS verstaan, alle sporters en hun begeleiders die serieus bezig zijn 

met internationale toernooien om resultaten te behalen. Dit is een brede definitie. Maar het is wel te 

onderscheiden van breedtesport, waar het niet perse om de resultaten gaat. Het is ook te 

onderscheiden van de definitie van topsporter van het NOC*NSF, die scherper is. De schermsport in 

Nederland is te klein om alleen de (semi-) professionele sporters onder het beleid van topsport te 

laten vallen.  

Het werk rondom topsport wordt bij de KNAS uitgevoerd door de manager topsport, de coaches,  de 

begeleidingsteams, de atletencommissie en het bestuurslid topsport. Ook ouders zijn een belangrijke 

groep. Deze actoren handelen allemaal in het belang van de sporters. De groep van actieve en 

succesvolle sporters laten bloeien en groeien is het doel.  

Op dit moment kan gezegd worden dat de groep internationale wedstrijdschermers niet groot is. 

Talentontwikkeling en community building is belangrijk, zodat we op termijn hopelijk een grotere 

groep sporters hebben die op internationale toernooien goede resultaten halen. Talentontwikkeling 

heeft raakvlak met andere onderdelen binnen de KNAS. Waarvan de begeleidingsteams, de 

lerarenopleiding, de scheidsrechterscommissie het meest direct in het oog springen. Ook de 

verenigingsondersteuning heeft hier mee te maken. 

De KNAS is al langer aan het bouwen aan een topsportpiramide. We willen de basis groter maken, 

zodat vandaaruit kan worden doorgegroeid. Het lange termijn perspectief van de ontwikkeling van 

talenttrainers, betrekken van buitenlandse coaches, en aandacht voor de topjeugd is belangrijk en 

blijft een prioriteit.  

Verbreding van de top van onderaf blijft nodig om resultaten structureel te versterken. Dit leidt niet 

alleen tot aanhoudende en betere prestaties op de langere termijn, maar zal ook een broedkamer 

zijn van goed opgeleide schermers die actief zullen worden in velerlei rollen, zoals scheidsrechter,  

trainer en bestuurder, waar de gehele Nederlandse schermsport op lange termijn van zal profiteren.   

De ontwikkelingen in 2023 even in het kort 

Hoogtepunten van dit jaar waren tot nu toe natuurlijk de gouden medaille van Tristan Tulen op de 

European Games, de top 8 van David van Nunen bij het EK, en het brons voor Tristan op de 

wereldbeker in Istanbul (waarmee hij voldeed aan de nationale kwalificatie-eis van het NOC*NSF).  

Tristan heeft van het NOC*NSF verlenging van zijn financiële steun gekregen voor zijn 

kwalificatietraject naar Parijs 2024.   

Daniel Giacon heeft aangegeven voorlopig iets minder intensief te trainen.  
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De gevolgen van Covid zijn wel zo’n beetje voorbij. Maar belangrijkste nasleep is nog steeds dat de 

kosten voor topschermers en talenten verhoogd zijn door de algemene inflatie en met name de sterk 

gestegen kosten van vliegreizen en hotels.  

Door de oorlog in Oekraïne zijn er minder toernooien. De Russische en Belarussische schermers zijn 

vrijwel verdwenen van het internationale toneel.  

Aangezien schermen momenteel geen focus-sport is bij NOC*NSF en er relatief weinig exposure is in 

de media, hebben de schermers naast sportieve ook financiële uitdagingen.  

 

Uitgangspunten meerjarenbeleidsplan (MJBP) voor topsport en talentontwikkeling  
Het jaar 2024 wordt het laatste jaar van de cyclus 2021-2024 uit het meerjarenbeleidsplan van de 

KNAS. Nog een keertje de belangrijkste ambities uit dit meerjarenprogramma:  

Senioren  

o Equipe: degen heren en floret heren top-20 FIE-ranking  

o Deelname van een NL-schermer op iedere Olympische Spelen  

o Individueel: degen heren en floret heren T16 Europa, T32 Wereld  

o Overige categorieën: opstart equipe waar mogelijk, op termijn in iedere categorie zinvolle 

individuele deelname EK/WK   

Talenten  

o Equipe: deelname cadetten, heren en dames, degen en floret. T10 EK, T16 WK.  

o Equipe: deelname junioren - heren - degen en floret. T10 EK, T16 WK.   

o Equipe: deelname sabel heren/dames en dames junioren degen/floret: op 

termijn/incidenteel (vanwege kleinere talentgroep)  

Organisatie  

o Realiseren van meer regionale topsportcentra (ieder wapen, spreiding over NL)  

o Begeleidingsteams blijven opleiden, zorgen voor instroom talentvolle trainers  

o Financiële slagkracht verhogen met sponsorcommissie  

 

Begeleidingsteams 
De begeleidingsteams zijn verantwoordelijk voor talentontwikkeling, de trainingsstages, de 

kwalificatieprogramma’s en de selecties voor de cadetten (U17), junioren (U20) en U23. 

Trainingsstages worden meerdere malen per jaar georganiseerd voor alle wapens, met name bij 

aanvang, midden en eind van het seizoen, dit zal ook in 2024 het geval zijn. Eind 2023 zal een 

gezamenlijke stage worden georganiseerd. 

Het floretbegeleidingsteam (FBT) is in 2012 gestart onder leiding van bondscoach Andrea Borella. Dit 

programma vereist een commitment van schermers, trainers en ouders. Het veronderstelt dat alle 

deelnemers uitsluitend deel kunnen nemen aan titeltoernooien (EJK en WJK), als zij zich hebben 

gecommitteerd aan het programma. Het FBT bestaat uit trainers van een aantal actieve 

floretverenigingen. In 2022 waren dit 5 trainers: Jeroen Divendal, Matthijs Rohlfs, Daniël Nivard, 

Floris Nonhebel en Pascal Kenter. Daarnaast zijn meerdere talent-trainers actief bij de stages die ook 

soms meegaan met de talenten naar toernooien, zoals Marijn de Jong en Alexander Moraru.   

Het degenbegeleidingsteam (DBT) is in 2016 van start gegaan onder leiding van toenmalig 

bondscoach Gabor Salamon.  Het is de ambitie om sterke degentrainers en clubs te ontwikkelen door 
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samenwerking in het land. Het DBT bestaat op dit moment uit  Matthijs de Vries, Cheryl de Jong en 

Christian Jelders. Edwin Treffers en Arwin Kardolus hebben het stokje overgedragen. Het DBT wordt 

bijgestaan door Roel Verwijlen. Hij is geen onderdeel van het DBT, maar begeleidt junioren heren op 

hun verzoek bij internationale titeltoernooien. Vanaf dit seizoen wil het DBT 8 keer één dag een 

training organiseren, in plaats van (zoals in vorige jaren) 4 keer een stage van 2 dagen. Dit om vaker 

contact te hebben met de schermers. 

Het sabelbegeleidingsteam (SBT) bestaat uit de volgende trainers: Arash Sheikh Hosseini, Georges 

Derop, en Yoslier Salgado Rodriguez. Het SBT is vorige jaren regelmatig ondersteund bij 

trainingsstages door Cosimo Melanotti uit Italië. In 2023 is een begin gemaakt met de samenwerking 

met Flora Palu, een sabeltrainster uit Parijs. Dat is goed bevallen, en men is van plan haar vaker uit te 

nodigen. De sabelgroep is kleiner dan bij floret en degen. Maar er is zeker ambitie om te groeien.  

Internationale titeltoernooien 
Ook in 2024 zullen verschillende scherm(st)ers zich weer willen kwalificeren voor internationale 

titeltoernooien. Vanwege de Olympische Spelen in de zomer van 2024 is er geen WK dat jaar. Er is 

ook geen Universiade. Daarnaast loopt de kwalificatie periode voor de Olympische Spelen tot begin 

april 2024, als het Zonetoernooi plaatsvindt.  

Het selectie- en kwalificatiedocument  voor de titeltoernooien is gepubliceerd op de website. De 

puntenlimieten zijn ter discussie gesteld, een gesprek hierover is gaande met de betrokken 

functionarissen en de atletencommissie. Uitgangspunt is om reële limieten te stellen, die waarborgen 

dat de schermers zich kwalificeren voor toernooien die qua niveau geschikt zijn. Dispensaties 

kunnen, zoals vastgelegd in het handboek, in principe slechts in geval van blessures en ziektes 

worden verstrekt.  

De volgende titeltoernooien staan op de kalender voor 2024: 

Het EK cadetten en junioren zal gehouden worden Napels, Italië, van 22-29 februari 2024  

Het WK cadetten en junioren zal gehouden worden in Riyad, Saoudi Arabië, van 12-20 april 2024 

Het EK veteranen voor teams zal worden gehouden in Ciney, Frankrijk van 9-12- mei 2024 

Het EK U23 zal worden gehouden in Antalya, Turkije van 26-30 mei 2024.  

Het EK senioren zal worden gehouden in Basel, Zwitserland van 18-23 juni 2024. 

 

Trainers uit de begeleidingsteams zullen zoveel mogelijk talentvolle schermers bij de 

kwalificatietoernooien begeleiden om hen te coachen en hun prestaties te monitoren. Het is de 

bedoeling dat de ouders een kleine rol hebben bij die toernooien. Samen reizen met coaches uit 

begeleidingsteams drukt de kosten, versterkt het teamgevoel en zorgt ervoor dat coaches en 

schermers op titeltoernooien goed samen kunnen werken om te presteren.    

Shahram Massoumi was in Milaan bij het WK 2023 aanwezig als chef de mission, en zal ook 

beschikbaar zijn als chef de mission in Riyadh, Saoudi Arabë bij het WK cadetten en junioren 2024. 

Centrale trainingen:  
Bij degen vinden er centrale trainingen plaats in Arnhem, op de locatie van Scaramouche. Deze 

trainingen zijn er nu met name op gericht het heren degen team klaar te stomen voor (kwalificatie 

voor) de Olympische Spelen. Er worden senioren topschermers en -schermsters uitgenodigd, plus de 

grootste talenten die op juniorenniveau acteren. Daarnaast worden sparringpartners voor de heren 

senioren degen schermers uitgenodigd, zodat zij extra uitgedaagd worden. De trainingen worden 

geleid door Rorik Jansen en Matthijs de Vries. Ze vinden gemiddeld 1 keer per maand plaats. Na de 
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Olympische Spelen zal worden geëvalueerd of de trainingen voortgezet zullen worden. De wekelijkse 

training op Papendal voor het heren degen team zal ophouden na de Olympische Spelen. 

Voor floret is er al vele jaren een RTC-programma in Alkmaar bij Holland Schermen, waar de jonge 

schermers van deze club en (voor een deel van het programma) van andere clubs gebruik van maken. 

Ook in 2024 zal het RTC Alkmaar hopelijk weer een belangrijke bijdrage leveren aan de 

ontwikkelingen van talenten en toppers op het wapen floret. Naast de ontwikkeling van techniek en 

tactiek voor het schermen, is er ook veel aandacht voor fysieke en mentale ontwikkeling van de 

talenten. Het RTC Alkmaar en de vereniging Holland Schermen zijn onder leiding van Jeroen Divendal 

een zeer actieve kern van het floret schermen in Nederland en mede daarom vinden er ook 

regelmatig trainingsstages in Alkmaar plaats. Voor de cadetten en oudere talenten zijn er op 

woensdagavond in Amsterdam wekelijkse trainingen onder leiding van Matthijs Rohlfs, die ook in 

2024 voortgezet zullen worden. De stages vinden plaats onder leiding van Andrea Borella. 

Bij de sabel groep zijn de meeste talenten te vinden bij twee clubs, Surtout en SCA, waardoor in feite 

al veel samen getraind wordt door de talenten. Naast de stages die georganiseerd zullen worden 

door het SBT vinden er in 2024 geen andere centrale trainingen plaats.  

Senioren:  

De kansen voor Olympische kwalificatie voor heren degen lijken gunstiger voor de individuele route 

dan voor het equipe, waar veel grotere stappen gemaakt moeten worden op de wereldranglijst. Bij 

heren floret was er een vergelijkbare situatie met Daniel Giacon als ‘kopman’ van het team. Nu hij 

zich heeft teruggetrokken, is het heren floret team aanzienlijk minder sterk.   

Desondanks blijft het beleid staan dat het equipe schermen ondersteund wordt. Team-schermen is 

belangrijk voor de KNAS. Op deze manier hebben de allerbeste toppers ook trainingspartners op 

hoog niveau, en ontstaat er een kweekvijver voor toekomstige toppers.  

NOC*NSF heeft financiële steun toegekend aan Tristan Tulen op zijn individuele traject naar Parijs 

toe. De KNAS steunt de heren degen equipe. Tevens is dit pre-olympisch seizoen een budget 

beschikbaar voor de begeleiding van het heren degen team. Hiermee kan hopelijk geholpen worden 

richting deelname aan de Olympische Spelen van 2024.  

In de andere categorieën zijn er geen duidelijke wereldtoppers en wordt niet actief deelgenomen 

met een equipe aan wereldbekerwedstrijden. De dames degen groep probeert zich verder te 

ontwikkelen mede met behulp van de NTC-trainingen. Een aantal dames is voor een jaar naar het 

buitenland verhuisd (Parijs en Boedapest). Bij dames sabel is Marleen Buitenhuis het grootste talent 

die stappen aan het maken is om aansluiting te vinden bij de wereldtop.    

Topsport Organisatie:  
Sonja Tol is benoemd tot manager topsport, en heeft meer operationele bevoegdheid gekregen. Zij 

werkt nauw samen met het bestuurslid topsport. Het bestuurslid topsport concentreert zich op 

ontwikkeling van beleid, waarbij Sonja Tol in haar nieuwe rol als manager topsport focust zich op het 

uitvoeren van bestaand beleid.  Ashley Ophorst zal de manager topsport ondersteunen in de 

uitvoerende taken (bijvoorbeeld bij het regelen van de trainingspakken).  

Atletencommissie  

In 2022 is een start gemaakt met de atletencommissie. Tristan Tulen (degen), Teun Jans Köhneke 

(floret) en Marleen Buitenhuis (sabel) zijn hiervoor gevraagd en zij hebben een start gemaakt met de 
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activiteiten. Tristan en Teun zijn bij een NOC*NSF meeting geweest voor atletencommissies en zij 

hebben de toezegging van de NOC*NSF atletencommissie gekregen dat zij een ‘charter’ ontvangen 

over de beoogde doelen en werkwijze van atletencommissies, wat de basis zal zijn voor een 

beleidsdocument voor de KNAS. De atletencommissie is al betrokken geweest bij het opstellen van 

selectie- en kwalificatiedoelstellingen en bij de gesprekken met NOC*NSF over aanvullende eisen 

voor kwalificatie voor de OS 2024 in Parijs.   

 

Veilig Sportklimaat  
Topsport en talentontwikkeling is in het algemeen een prachtige activiteit, maar brengt veel druk en 

soms ook ongewenste situaties met zich mee. Hiervoor is steeds meer aandacht. De 

vertrouwenscontactpersoon Liesbeth van der Meer is beschikbaar voor meldingen en vragen die 

schermers zouden kunnen hebben. Haar contactgegevens zijn te vinden op de website van de KNAS. 

Het bestuur van de KNAS staat open voor haar feedback en suggesties. 

Ook is er een integriteitsmanager werkzaam op het bondsbureau inmiddels, Wouter Ypma. In het 

kader van de minimale kwaliteitseisen moet de KNAS er voor zorgen dat we ons integriteitsbeleid op 

orde hebben. Dit is een voorwaarde voor verdere financiering in de toekomst vanuit het NOC*NSF. 

Wouter helpt bij het formuleren van ons integriteitsbeleid. Hij wordt betaald door het NOC*NSF. 

De coaches van de begeleidingsteams moeten sinds dit jaar een VOG overleggen.  

Tenslotte waard om te vermelden, er loopt een onderzoek vanuit het ministerie van VWS naar de 

topsportcultuur bij bonden in Nederland. Dit wordt onder meer uitgevoerd in samenwerking met de 

hogeschool van Utrecht. De KNAS heeft zich ook aangemeld, en is meegenomen in het onderzoek. Er 

zijn vragenlijsten ingevuld en interviews afgenomen bij atleten, coaches en bestuurders. Het rapport 

m.b.t. onze bond wordt begin 2024 verwacht.   

NOC*NSF:  

In 2024 zullen de contacten met NOC*NSF intensief onderhouden moeten worden. Er is regelmatig 

contact met Frans van Dijk, prestatiemanager voor de KNAS, en Ramon van Wingerden, 

accountmanager voor de KNAS.  

Een aantal zaken spelen hierbij een hoofdrol in 2024:  

• Kwalificatie-eisen voor de Olympische Spelen  

• Kennis en expertise ophalen  

• Zorg dragen voor en blijven behartigen van de belangen van onze atleten. Blijven kijken naar 

mogelijkheden om voor een bredere groep ondersteuning te verwerven.  

 


